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Naturbro Brabrand 
 
Forslagsstiller: Det Konservative Folkeparti, Venstre, Radikale 
 
Forslaget retter sig mod Magistraten for Teknik og Miljø. 
 

  
Aarhus har brug for ildsjæle, og i Brabrand findes der mange af dem. Derfor har området fået Falkestien 
ved Helenlyst, som er en flittigt benyttet natursti helt tæt på beboelse. Stien er opstået organisk som 
følge af et stærkt lokalt initiativ. Som et næste skridt i stiens udvikling er der samlet 10.000 kr. ind fra 
lokalområdet til at få undersøgt mulighederne for, at lave en gang- og cykelbro over jernbanen i den 
vestlige del af Brabrand.  
 
Broen vil forbinde de to dele af Årslev Skov, som i dag skæres over af jernbanen, og dermed give 
mulighed for rigere naturoplevelser samt være en smutvej for mange. 
 
Aarhus Kommune har senest udarbejdet en støtteerklæring til projektet, som tilkendegiver at broen vil 
kunne etableres på kommunens arealer. Det forudsættes, at der er tilsvarende accept af et eventuelt 
projekt fra Naturstyrelsen og Banedanmark. 
  
Det Konservative, Venstre, Socialdemokratiet og Det Radikale Venstre stillede budgetforslag om emnet i 
forbindelse med budget 2022, men forslaget indgik ikke i budgetforliget. 
  

Økonomi: 
Vurderingen foretaget af en tredjepart finansieret af lokalområdet vurderer, at prisen for en bro vil 
være ca. 9 mio. 
 
Teknik og Miljøs belysning af forslaget i 2021 vurderer et finansieringsbehov på 12-15 mio.kr. til selve 
broen og 4,5 mio.kr. til opgradering af stier og sammenhæng i området. 
 
Initiativtageren har kontakt til interessede fonde, som dog forudsætter kommunal medfinansiering 
 
Det foreslås derfor, at der i første omgang sættes 3 mio. af til realisering af projektet, så en 
fondssøgningen kan igangsættes. 

 

 

 


